
سرانجام اتفاقي كه 
شيوا نوروزي

   گزارش یک
خيلي ها در ورزش 
منتظ�رش بودند، 
افتاد و مهدي علي نژاد از س�مت معاونت توس�عه 
ورزش قهرماني و حرفه اي استعفا داد. پايان مديريت 
پرحاش�يه علي نژاد اگرچه براي بس�ياري خبري 
خوشحال كننده بود، اما انتخاب معاون جديد وزارت 
چالشي مهم براي حميد سجادي به حساب مي آيد. 
بيش از سه ماه است كه وزير ورزش دولت سيزدهم 
از مجلس رأي اعتماد گرفته و در اين مدت تغييرات 
زيادي را در معاونت هاي مختلف اين وزارتخانه ايجاد 
كرده، اما در انتخاب مدير جدي��د براي مهم ترين 
پس��ت در بين معاونت هايش تعلل زيادي به خرج 
داده، تا جايي كه انتظ��ار مي رفت با روي كار آمدن 
س��جادي، علي نژاد زودتر از اينها ساختمان سئول 
را ترك كند. حالا كه اين اتفاق افتاده بايد ديد آقاي 
وزير از بين گزينه هاي موجود چه كسي را جايگزين 
او مي كند. عجيب اينكه خبر استعفاي علي نژاد صبح 
ديروز منتشر شد، ولي ظهر روز گذشته سجادي در 
مراسم امضاي تفاهمنامه همكاري مشترك بين 
وزارت ورزش و شوراي عالي مناطق آزاد تجاري از 

اين موضوع ابراز بي اطلاعي كرد!
    

مه��دي علي ن��ژاد، 21 آذرم��اه 1398 از س��وي 
سلطاني فر، وزير وقت ورزش به عنوان سرپرست 
معاونت توس��عه ورزش قهرماني انتخاب ش��د و 
براي گرفتن حكم معاونتش ت��ا 29 بهمن همان 
سال صبر كرد. آقاي دكتر در حالي به اين سمت 

منصوب شد كه همزمان سكان فدراسيون ووشو را 
نيز برعهده داشت و بعد از امضای حكم معاونتش 
از رياست اين فدراسيون كناره گيري كرد. او قبلًا 
رئيس تربيت بدني وزارت نفت بوده و گفته مي شود 
قصد دارد دوباره به اين وزارتخانه بازگردد. علي نژاد 
دوران مديريتش با حواش��ي زي��ادي همراه بود، 
مهم ترين انتق��اد وارده به او بحث »مهندس��ي« 
انتخابات فدراسيون هاي ورزشي است. در اين مدت 
كه مجامع انتخاباتي برگزار شد، بسياري از نامزدها 
و حاميان شان بارها اين مسئله را مطرح كردند كه 

البته هر بار با تكذيب معاون وزير مواجه شدند. 
با اين حال گفته مي شود علي نژاد قصد دارد همچنان 
در ورزش بماند و براي تصدي يك پست جديد خيز 
برداشته اس��ت. مدت هاس��ت در محافل ورزشي 
حرف از انتخابات كميته ملي المپيك است و اينكه 
سرانجام چه كساني در مجمع انتخاباتي اين كميته 
ثبت نام خواهند كرد. طبق اعلام مسئولان قرار است 
انتخابات كميته اوايل بهمن  و بعد از برگزاري مجامع 
انتخاباتي چند فدراسيون برگزار شود. هنوز ثبت نام 
شروع نشده و تكليف نامزدها نيز معلوم نيست. منتها 
مهم ترين گزينه اي كه هم��ه در موردش صحبت 
مي كنند، كسي نيست جز معاون مستعفي. علي نژاد 
هنوز اظهارنظري در اين باره نكرده، اما رئيس اسبق 
فدراسيون ووشو و معاون پيشين وزير ورزش بدش 
نمي آيد رياست كميته ملي المپيك را هم به رزومه 

كاري  خود اضافه كند. 
    

تأخير در انتخاب معاون جدي��د از جمله ابهامات 

مديريت حميد سجادي محس��وب مي شود. او كه 
بعد از رسيدن به وزارت ورزش خيلي زود و به نوبت 
تكليف معاونت هاي مختلف را مشخص كرد، براي ابقا 
يا تغيير معاون توسعه ورزش قهرماني بيش از سه ماه 
دست نگه داشت تا اينكه علي نژاد به خواست خودش 
استعفا دهد. اين اتفاق بايد دير يا زود مي افتاد و حالا 
زمان آن رسيده تا س��جادي با يك انتخاب خوب و 
منطقي به ورزش قهرماني كشور جانی دوباره بدهد، 
ولي مسئله اينجاست كه جدي ترين گزينه مطرح 
شده براي جانشيني علي نژاد طي چند سال اخير در 
فدراسيونش ناكامي هاي زيادي را تجربه كرده است. 
محمد پولادگر، رئيس فعلي فدراسيون تكواندو چند 
ماهي اس��ت كه نامش براي تصدي پست معاونت 
قهرماني وزارت مطرح شده و فعلاً نزديك ترين گزينه 

به سجادي به نظر مي رسد. 
البته با شرايطي كه پولادگر دارد بايد ديد براي تصدي 
اين پست صلاحيت لازم را دارد يا نه. رئيس باتجربه، 
دو شكست بزرگ تكواندو در بازي هاي المپيك ريو و 
توكيو را در كارنامه دارد، آن هم در حالي كه همواره 
خود را در ناكامي ه��اي متوالي تيم مل��ي تكواندو 
بي تقصير خوانده و توجهي هم به نظر كارشناسان 
و منتقدانش ندارد. اگر قرار باشد او با همين روحيه 
معاون وزير ش��ود، فدراس��يون ها و در كل ورزش 
قهرماني كشور بايد خود را براي مواجهه با يك چالش 
بزرگ مديريتي آماده كند. ضمن اينكه پولادگر اخيراً 
به عنوان نايب رئيس اتحاديه تكواندو آسيا نيز انتخاب 
شده و براي انتخابات 25 دي فدراسيون هم ثبت نام 
كرده است. پولادگر در صورت رفتن به وزارت بايد 

بعد از 20 س��ال قيد صندلي رياس��ت فدراسيون  
تكواندو را بزند. از علي رغبتي و مهرزاد حميدي نيز 
به عنوان گزينه هاي احتمالي معاونت وزارت ورزش 
نام برده مي شود، با اين تفاوت كه نسبت به پولادگر از 

شانس كمتري برخوردارند. 
    

علي نژاد بايد دير يا زود مي رفت. او معاون سلطاني فر، 
وزير دولت قبل بود و مس��لماً با آم��دن وزير جديد 
س��مت او بايد به فرد مورد اعتماد حميد سجادي 
س��پرده مي ش��د. معاون توس��عه ورزش قهرماني 
ارتباط مستقيمي با فدراسيون ها دارد و تصميمات 
آقاي معاون تأثير زي��ادي روي عملك��رد مديران 
فدراسيون ها، تيم  هاي ملي و نتايج ورزش قهرماني 
مي گذارد. دقيقاً به خاطر همين مس��ائل است كه 
سجادي بايد با حساس��يت زياد فرد جديد را براي 
سپردن اين مسئوليت انتخاب كند. علاوه  بر اين كمتر 
از يك سال ديگر تا شروع بازي هاي  آسيايي هانگژو 
زمان باقي مانده و نبايد تصميمات كلان وزارت در 
بحث قهرماني روي زمين بماند. تدارك ويژه جهت 
حضور در اين بازي ه��ا نيازمند برنامه ريزي دقيق و 
ارتباط خوب وزارت و كميته ملي المپيك اس��ت. 
معاون قهرماني وزير اين مسئوليت را برعهده دارد 
و بايد به جاي موازي كاري و ايجاد حاشيه در جهت 
موفقيت ورزش گام بردارد. يك نكته قابل تأمل ديگر 
نيز وجود دارد و آن در پيش بودن مجامع انتخاباتي 
چند فدراسيون مختلف اس��ت. انتظار مي رود وزير 
هرچه زودتر بهترين گزينه را برگزيند تا معاون جديد 

بدون فوت وقت، كارش را در وزارتخانه آغاز كند. 
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سعید احمديان

فریدون حسن

نگاهي به چهره هاي مرحله نهايي ليگ كشتي آزاد

پنجه پلنگ جویبار بر جام
پرونده ليگ برتر كشتي آزاد شنبه شب بسته شد و صنايع مازندران جام را 
به خانه برد. در حالي كه خيلي ها فولادين ذوب آمل را شانس اول قهرماني 
مي دانستند، اما تيم صنايع توانست در فينال رقيب آملي اش را 6 بر 4 شكست 
دهد و نام شاگردان رضا يزداني روي جام به عنوان قهرمان حك شود. به بهانه 

پايان ليگ آزاد به معرفي چهره هاي ويژه مرحله نهايي پرداخته ايم. 
  حسن يزداني؛ غايب بزرگ

روز جمعه خيلي ها در انتظار كشتي هاي حسن يزداني بودند تا خاطرات 
توكيو و اسلو زنده شود. يزداني پس از مسابقات جهاني نروژ به تيم فولادين 
ذوب آمل پيوست تا اين تيم آملي كه علاوه بر ستاره جويباري، يك دوجين 
ملي پوش اسم و رسم دار داخلي و خارجي را به خدمت گرفته، شانس اول 
قهرماني باشد، به خصوص كه حضور يزداني در تركيب فولادين هم از نظر 
رواني و هم از نظر فني، فشار بيشتري را به رقبا تحميل مي كرد. همچنين 
همه در انتظار س��ومين رويارويي آرت��ور نايفونوف و يزدان��ي هم بودند، 
كشتي گير روسي كه در دو نيمه نهايي المپيك و جهاني به يزداني باخته 
بود و اين بار با توجه به حضور در تركيب تيم سهند ارس رقيب نيمه نهايي 
تيم فولادين، شمارش معكوس براي مصاف سوم اين مدعي وزن 86 كيلو 
در يك سال گذشته اين بار در ليگ ايران آغاز شد. يزداني اما روز جمعه با 
وجود حضور در تمرينات و اردوي تيم فولادين ذوب روي تشك نرفت تا از 

جذابيت هاي مبارزه هاي روز جمعه كاسته شود. 
   رضا يزداني؛ برنده بزرگ

برنده بزرگ ليگ كشتي آزاد امس��ال رضا يزداني بود، پلنگ جويبار كه 
دو مدال طلاي جهان را در كارنامه دارد و با وجود اخباری كه از بازگشت 
دوباره اش به تشك پس از پشت س��ر گذاشتن مصدوميت شديد شنيده 
مي شد، اعلام بازنشس��تگي كرد و وارد دنياي مربيگري شد. يزداني سال 
گذشته تيم استقلال را به نايب قهرماني رساند، آن هم پس از شكست در 
يك فينال جنجالي برابر بازار بزرگ. يزداني كه هنوز نتوانسته خاطره تلخ 
فينال سال گذشته را هضم كند، امس��ال با تيم صنايع مازندران با جذب 
ملي پوشان سرش��ناس، تنها براي قهرماني وارد ليگ شد. ذوب فولادين 
اگرچه رقيب قدرتمندي براي صنايع بود، اما شاگردان يزداني يك نتيجه 
غيرقابل پيش بيني را رقم زدند تا پلنگ جويبار در دومين تجربه مربيگري، 
جام قهرماني را براي تيمش كسب و خاطره ليگ سال گذشته را پاك كند. 

   برادران عموزاد؛ موفق و موفق تر
مرحله نهايي ليگ كش��تي تحت تأثير درخش��ش دو برادر بود. برادران 
عموزاد، فرزاد و رحمان كه در تركيب تيم صنايع مازندران روي تش��ك 
رفتند. رحمان، بردار كوچك تر كه طلاي نوجوانان و جوانان جهان را كسب 
كرده و با توجه به س��بك مبارزه تهاجمي اش به رحمان بي رحم معروف 
است، يكي از ستاره هاي ليگ امسال بود. فرزاد، برادر بزرگ تر كه طلاي 
جوانان جهان در س��ال 2012 را دارد، اما پس از آن موفقيت هايش ادامه 
پيدا نكرد، در كشتي فينال توانست شگفتي خلق كند و مرتضي قياسي، 

كشتي گير المپيكي تيم فولادين ذوب را شكست دهد. 
   محمدحسين محمديان؛ تلافي 

پس��ر عس��گري محمديان، دارنده مدال بزنز و نقره المپي��ك هم يكي از 
چهره هاي ويژه مرحله نهايي ليگ بود. دارنده مدال بزنز جهان در س��ال 
2014 كه به دليل دوپينگ با محروميت روبه رو شد و در بازگشت دوباره 
به تشك به دنبال رسيدن به دوبنده تيم ملي است. محمديان كه در وزن 
97 كيلو رقباي سرسختي مانند كامران قاسم پور و مرتضي گليج را دارد، در 
رقابت نهايي ليگ با يكي از رقباي اصلي اش پنجه در پنجه شد. محمديان 
اگرچه تيمش فولادين ذوب در مجموع مغلوب صنايع شد، اما او توانست در 
يك نبرد حيثيتي در فينال، گليج يكي از رقيبانش در تيم ملي را شكست 
دهد و به نوعی تلافي باخت سال گذشته در انتخابي تيم ملي را كرده باشد. 

   امين طاهري؛ ترس از شكست
يكي از كشتي گيران بحث برانگيز و جنجالي مرحله نهايي ليگ كشتي،  امين 
طاهري، دارنده برنز اميدهاي جهان بود. كشتي گيري كه در سال هاي اخير 
نبرد تنگاتنگي با اميرحسين زارع براي رسيدن به دوبنده سنگين وزن تيم 
ملي داشته است و سال گذشته توانست در انتخابي زارع را شكست دهد. 
پس از موفقيت هاي زارع كه امسال با كسب بزنز المپيك و طلاي جهان به 
اوج رسيد، خيلي ها در انتظار رويارويي او و طاهري بودند كه با تيم سهند 
ارس در ليگ ش��ركت كرده بود. با اين حال طاهري پس از قطعي شدن 
شكست تيم سهند مقابل فولادين ذوب در نيمه نهايي ليگ، در كشتي آخر 

مقابل زارع حاضر نشد تا اين مبارزه ديدني انجام نشود.

علي نژاد از وزارت ورزش رفت، صدای پای پولادگر می آيد

خداحافظي با مهندس پرحاشيه

اراكي هاي بتني
يك گل خورده در 9 هفته از ليگ برتر؛ اين آمار نه مربوط به پرسپوليس 
است، نه استقلال و نه حتي سپاهان، اين آماري است كه شاگردان رسول 
خطيبي در آلومينيوم اراك از خود به جا گذاشته اند و بهترين خط دفاع ليگ 
را به خودشان اختصاص داده اند. آماري كه همراه شده با كسب 19 امتياز تا 
آنها يكي از اضلاع مثلث بالانشينان جدول ليگ را از آن خود كنند. ساختار 
دفاعي تيم خطيبي به گونه اي بوده كه در فصل جاري تاكنون كمترين 
موقعيت ها را به حريفان داده و مانند يك ديوار بتني مقابل آنها قدعلم كرده 
است. جالب اينكه تفاوتي هم نداشته مقابل چه تيمي قرار گرفته باشند، 
آنها مقابل همه اينگونه بوده اند. برنامه اي كه اگر با موفقيت ادامه پيدا كند، 

مي تواند آلومينيوم را تا پايان ليگ در جمع مدعيان قهرماني نگه دارد.

 واليبال نشسته ایران 
نامزد بهترین تيم جهان شد

كميته بين المللي پارالمپيك در پايان سال 2021 قصد دارد برترين هاي 
جهان را در اين سال معرفي كند، برهمين اساس تيم واليبال نشسته ايران 
كه با اقتدار قهرمان پارالمپيك توكيو شد، به عنوان نامزد بهترين تيم انتخاب 
شده است. در اين بين تيم »راگبي باويلچر بريتانيا« و تيم »واليبال نشسته 
بانوان امريكا« نيز رقيبان واليباليس��ت هاي ايران در اين بخش هستند. 
برترين هاي ورزشكاران زن و مرد سال 2021 پارالمپيك هم روز چهارشنبه 

هفته جاري توسط كميته بين المللي پارالمپيك معرفي مي شوند. 

 بوكس در بازي هاي آسيایي 
تأثيرگذار خواهد بود

حسين ثوري، رئيس فدراسيون بوكس با اشاره به اينكه آينده خوبي براي 
اين رشته وجود دارد، گفت: »با توجه به تجربيات چهار ساله و شناخت 
تهديدها، فرصت ها، ظرفيت هاي موجود و احاط��ه كامل بر همه ابعاد 
بوكس در ايران و خارج، زمينه رشد را كاملًا حس مي كنم. شك نكنيد 
بوكس در بازي هاي آسيايي هانگژو يكي از تأثيرگذارترين ورزش هاي 
كش��ور اس��ت و تمام تلاش بر اين مبنا اس��توار خواهد بود. طبق سند 
چشم انداز 2024 كه در اولين سال كار خود رونمايي كردم، در المپيك 
پاريس براي مدال خواهيم رفت و اين جزو اهداف اصلي ما خواهد بود.«

هدف شنا حضور قدرتمند در آسياست
گامر ديلانچيان، سرمربي تيم ملي شنا در مسابقات مسافت كوتاه قهرماني 
جهان گفت: »ه��دف اصلي تيم ملي حضور قدرتمند در بازي هاي آس��يايي 
2022 هانگژو چين است. براي شركت در مسابقات قهرماني جهان بايد ورودي 
مي گرفتيم كه سينا عليپور، متين بالسيني و مهرشاد افقري موفق به كسب جواز 
حضور در اين مسابقات شدند. افقري در دو ماده و بالسيني و عليپور هم در يك 
ماده حدنصاب مورد نياز براي شركت در اين مسابقات را كسب كردند. در اين 
رقابت ها شركت مي كنيم كه شناگران ركوردشكني كنند و به شناي سطح اول 

دنيا نزديك شوند و از طرفي پله اي براي حضور در بازي هاي آسيايي باشد.

مي خواهم بهترین دروازه بان جهان شوم

قول خانه نداده ایم
همزمان با شروع به كار كميسيون جديد ورزشكاران بود كه       خبر

يكي از اعضا، پيشنهاد تهيه مسكن به جاي پرداخت پاداش به 
قهرمانان را داد. پيشنهادي كه به نظر مي رسيد با استقبال ديگر اعضا همراه باشد، اما بهداد سليمي 
كه از اين پس به عنوان نماينده اين كميسيون در نشست هاي هيئت اجرايي حضور خواهد داشت 
تأكيد دارد برنامه هاي اين كميس��يون طبق وظايف و اختياراتي كه آيين نامه مصوب براي آن 
تعيين كرده پيگيری خواهد شد: »قول و وعده خانه و رسيدگي به معضلات اين چنيني را به هيچ 

ورزشكاري نداده ايم. بايد واقع بين بود، نه اينكه روي هوا حرف زد. بايد ديد چه كاري از دست كميسيون 
برمي آيد، بايد كاری انجام داد كه منعي براي آن وجود نداشته باشد. در حال حاضر پرسشنامه اي از سوي 
كميسيون ورزشكاران تهيه شده تا از طريق فدراسيون ها در اختيار ورزشكاران شان قرار بگيرد و اينگونه 

مسائل و دغدغه هاي آنها مشخص و جهت رسيدگي اولويت بندي شود.«

تحري��م ديپلماتي��ك المپيك 
دنيا حيدري
      بازتاب

زمستاني چين توسط امريكا طي 
چن��د روز گذش��ته بازتاب هاي 
بسياري داشته است. هرچند جن ساكي، سخنگوي كاخ سفيد 
مدعي بود كه بايكوت ديپلماتيك بر حضور ورزشكاران امريكايي 
در المپيك پكن تأثيري نخواهد داش��ت، اما چين قبل از اعلام 
رسمي اين تصميم هشدار داده بود كه در صورت اجرايي شدن اين 
بايكوت واكنش شديدي نش��ان خواهد داد. با وجود اين نه فقط 
امريكا پاپس نكشيد كه انگليس، استراليا و همچنين ليتواني نيز او 
را در اين مسير همراهي كردند، اما فرانسه كه قرار است ميزبان 
»بازي هاي المپيك تابستاني 2024 پاريس« باشد قصدي براي 
پيوستن به كمپين تحريم بازي هاي زمستاني چين ندارد، به طوري  
كه براساس گزارش بي بي س��ي، ماكرون تأكيد كرده فرانسه به 
تحريم ديپلماتيك بازي هاي المپيك زمستاني پكن 2022 نخواهد 
پيوست و اين اقدام را كه توسط ساير كشورها از جمله امريكا اعمال 

شده است »نمادين« و »بي اهميت« تلقي كرد: »تأكيد كرده ام كه 
اعتقادي به سياس��ي كردن بازي هاي المپيك زمستاني 2022 
ندارم. من فكر مي كنم نبايد چنين مس��ائلي را سياس��ي كرد، 
به خصوص اينكه برداشتن چنين قدمي »نمادين« و »بي اهميت« 
است. شفاف بگويم، شما يا كاملًا اين مسئله را تحريم مي كنيد و 
ورزشكار نمي فرستيد يا سعي مي كنيد با »اقدامات مفيد« اوضاع 
را تغيير دهيد.«   ژان- ميشل بلانكه، وزير آموزش و پرورش فرانسه 
نيز هم راس��تا با رئيس جمهور اين كش��ور تأكيد كرد فرانسه به 
كشورهاي غربي جهت تحريم بازي هاي المپيك زمستاني 2022 
پكن نخواهد پيوست: »ورزش دنيايي اس��ت كه بايد از هرگونه 
دخالت هاي سياسي محافظت شود.« جن ساكي، دبير مطبوعاتي 
كاخ سفيد، اما مدعي اس��ت كه هر كشوري خود تصميم خواهد 
گرفت كه آيا بازي هاي المپيك را تحريم كند يا خير و كاخ سفيد 
هيچ گونه »فشاري« را جهت پيوستن به امريكا در خصوص اين 

تصميم اعمال نخواهد كرد.

فرانسه، امريكا را همراهي نخواهد كرد
ماكرون: تحریم دیپلماتيك المپيك پكن 

نمادین و بي اهميت است

فاطمه خليلي، دروازه بان تيم ملي هندبال 
شميم رضوان

    چهره
زنان ايران كه در پايان بازي تيم ملي ايران 
مقابل نروژ در مس��ابقات قهرماني جهان 
اسپانيا به خاطر مهارهاي زيادش به عنوان بهترين بازيكن زمين انتخاب 
شد، در مصاحبه با فدراسيون جهاني هندبال هدف بزرگ خود را بهترين 
دروازه بان جهان شدن عنوان كرد: »رؤيايم حضور در قهرماني جهان 
بود. حس عجيبي داشتم. بازي مقابل بازيكنان و تيم هاي بزرگي 
كه هميش��ه در صفحات مجازي بازی های شان را پيگيري 
مي كنم افتخار بزرگي اس��ت. من كل زندگ��ي ام را براي 
هندبال گذاشته ام و مي توانم بگويم كه هندبال زندگي 
من است. تلاش زيادي مي كنم تا به هدف بزرگ خودم 
كه بهترين دروازه بان جهان ش��دن است، برسم. من 
حتي از ديدن كليپ دروازه بان هاي كشورهاي ديگر 
تجربه كسب مي كنم، تا جايي كه ديده بودم هميشه 
در پايان هر بازي، بهترين بازيكن از تيم برنده انتخاب 
مي شد. به همين دليل فكرش را هم نمي كردم كه بعد 
از بازي با نروژ، به عنوان بهترين بازيكن انتخاب شوم. بعد 
از بازي حتي زماني كه اسمم را خواندند، نفهميدم چه 
اتفاقي افتاده اس��ت. زماني ك��ه آن خانم ب��راي دادن 
عروسك بازي نزديك من شد و دوستانم مرا بغل كردند آن 
زمان بود ك��ه فهميدم چه چيزي رخ داده اس��ت. خيلي 
خوشحال بودم و باورم نمي شد. رؤيايم به واقعيت تبديل 

شده بود، اما هضم آن برايم سخت بود.«

دربي مادرید، متفاوت از آخرین مصاف
آخرين باري كه رئال مادريد و اتلتيكومادريد 
به مصاف هم رفتند، اتلتيكو با گل لوئيس 
س��وارز به تس��اوي ي��ك –يك رس��يد. 
رئال مادريد در مجموع موقعيت هاي گلزني 
بيشتري ايجاد كرد، اما عملكرد يان اوبلاك 
يك امتياز را تضمين كرد و اين نتيجه بسيار 
مهم بود. اتلتي در نهايت لاليگا را با اختلاف 
دو امتياز نس��بت به رقباي دربي خود برد. 
حالا دربي مادريد يك ش��نبه از سر گرفته 
مي شود و جدول به طور قابل توجهي نسبت به فصل پيش تغيير كرده است. 
رئال مادريد تنها يك بار در 16 بازي اول خود در ليگ شكست خورده است 
و با هشت امتياز بيشتر از سويا، 9 امتياز نسبت به رئال بتيس و 10 امتياز 
نسبت به اتلتي و رئال سوسيداد در صدر لاليگا قرار دارد. رئال از تعطيلات 
بين المللي اكتبر، فوق العاده نتيجه گرفته و در 12 بازي اخير خود در لاليگا 
و ليگ قهرمانان اروپا، آنها فقط دو امتياز از دس��ت داده اند. پس رفت رقبا 
مطمئناً به آنها كمك كرده تا برتري خود را افزايش دهند. اتلتيكو از ميانگين 
امتياز 2/3 در هر بازي به 1/9 و بارسلونا از 2/1 به 1/5 رسيده است. دفاع رئال 
مستحكم شده و خط حمله شان فوق العاده است. آنها از 1/8 گل در هر بازي 
ليگ در فصل گذشته به 2/3 رسيده اند. رئال پس از شروع آهسته فصل، 
در حال حاضر در فرم فوق العاده اي ق��رار دارد و با مربي جديد و بازيكنان 
آشنا در حال تكامل است، در حالي كه اتلتيكو تلاش مي كند همين كار 
را با يك مربي قديمي و چند بازيكن جديد انجام دهد. تيم سيمئونه براي 
هفتمين بار در هشت سال گذشته به دور حذفي ليگ قهرمانان اروپا صعود 
كرد و محتمل ترين تيمي است كه در اين فصل در لاليگا دوم خواهد شد. 
آنها از نظر كميت و كيفيت شوت بهبود يافته اند و اين پيشرفت در فصل 
22-2021 با وجود افت فرم لوئيس سوارز و مصدوميت ژائو فليكس ادامه 
داشت. )سوآرز نيز احتمالاً بازی يك شنبه را به دليل مصدوميت از دست 
خواهد داد.( بازگشت آنتوان گريزمان و جذب ماتئوس كونا، به علاوه حضور 

رودريگو دي پل در خط هافبك، تأثيرات خود را داشته است.

بيل كانلي 

ESPN 

 فساد خلق الساعه 
در تبليغات محيطي فوتبال!

واكنش س��ازمان ليگ فوتبال مقابل بحث واگذاري تبليغات محيطي 
رقابت هاي ليگ برتر به باشگاه ها و مخالفت هاي گسترده با اين مسئله 
بسيار س��ؤال برانگيز بود، به گونه اي كه خيلي ها را به شك انداخت كه 
واقعاً جريان چيست و چرا سازمان ليگ اينگونه سفت و سخت پاي اين 

مسئله ايستاده و كوتاه نمي آيد؟
ماجرا طي چند هفته پيچيده ماند و سازمان ليگ تمام توانش را به كار 
گرفت تا مقابل باشگاه هاي مدعي كم نياورد، اما سرانجام باشگاه ها موفق 
شدند تبليغات محيطي را در اختيار بگيرند و در همان بازي اول مشخص 
ش��د كه چرا س��ازمان ليگ اينقدر براي حفظ اين منبع درآمد تلاش 
مي كرد. مبلغي كه در اولين بازي نصيب يكي از تيم ها شد، چيزي معادل 
20 ميليارد تومان بود كه با يك حساب سرانگشتي مي توان متوجه شد 
كه ميزان آن نزديك به تمام مبلغي است كه شايد سازمان ليگ در اين 

خصوص در يك فصل به باشگاه ها پرداخت مي كرده است. 
حالا می توان نتيجه گيري كرد كه چرا آقايان مصرانه نمي خواستند تبليغات 
محيطي در اختيار باش��گاه ها قرار گيرد. حالا حقيقت مشخص شده، اما 
سازمان ليگي ها هنوز دست بردار نيستند و جالب اينكه برخي تيم ها هم 
به دلايل نامعلوم در زمين آنها بازي مي كنند و مخالف واگذاري تبليغات 
محيطي به باشگاه ها هستند، اما اتفاق تازه اي كه رخ داد هم جالب توجه بود 
و آن اينكه محمد صادق دوردگر، عضو هيئت رئيسه سازمان ليگ ناگهان 
نگران مسئله فساد و وجود دست هاي ناپاك در ماجراي تبليغات محيطي 
شده است و از گام ها و اقدامات سازمان ليگ در اين خصوص حرف مي زند. 
سؤالی كه در اين بين مطرح می شود، اين است كه چگونه اين فساد و 
دست هاي ناپاك ناگهان پيدا شده و سازمان ليگ به فكر مبارزه با آنها 

افتاده است؟
 يعني تا پيش از اينكه تبليغات محيطي به باش��گاه ها واگذار شود و در 
اختيار سازمان ليگ فوتبال بود هيچ فسادي وجود نداشت، يعني در تمام 
اين سال ها كه سازمان ليگ، ميلياردها تومان درآمد داشت و قطره چكاني 

به باشگاه ها پول مي داد هيچ دست ناپاكي پيدا نشده بود!
واقعيت ماجرا اين اس��ت كه س��ازمان ليگ اصلًا از واگذاري تبليغات 
محيطي به باشگاه ها خوشحال نيست و ژست رضايتي هم كه مي گيرد از 
سر اجبار است. اين مسئله را حتي مي توان از ظاهر آقايان در تصاويري كه 
منتشر شده نيز به وضوح ديد. به هر حال يك درآمد چندصد ميلياردي از 

كف آقايان رفته و طبيعي است كه ناراحت باشند. 
 در اين ميان يك نكته مهم باقي مانده است، اينكه ميزان واقعي و درست 
درآمد سازمان ليگ از تبليغات محيطي در سال هاي قبل چقدر بوده و اين 
درآمد در كجا و چگونه خرج شده است. اينجاست كه بايد پاي نهاد هاي 
نظارتي به ميان آيد. همان ها كه بايد در خيلي از جاهاي فوتبال ورود كنند 
و مو را از ماست بيرون بكشند، اما تاكنون فقط به راه انداختن سروصدا و 

هوشيار كردن متهمان بسنده كرده اند و هيچ كاري انجام نداده اند. 
باشگاه ها، تبليغات محيطي را گرفتند و حالا مشخص شده كه چه مقدار 
قابل توجهي پول وجود داشته و به طور حتم هم صرف فوتبال نشده كه 
اگر ش��ده بود اوضاع و احوال اين نبود. پس لازم است نهادهاي نظارتي 
و بازرس��ي به اين داس��تان ورود و تلكيف اين درآمد هنگفت سالانه را 
مشخص كنند. درآمدي كه حتي همين حالا هم سازمان ليگ با جديت 

تمام به دنبال آن است كه آن را از باشگاه ها بگيرد.


